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بهبودی یا وخامت اوضاع؛ بهبودی یا وخامت اوضاع؛ 
مسأله این است!مسأله این است!
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پای اشرار هم وسط كشيده شد؛پای اشرار هم وسط كشيده شد؛

اوج بی ثباتی در اوج بی ثباتی در 
استقلال!استقلال!

»دنیای هوادار« از تغییرات دیرهنگام در ژیمناستیک کشور می گوید؛»دنیای هوادار« از تغییرات دیرهنگام در ژیمناستیک کشور می گوید؛

 سرکار خانم فخری واسعی
  

 صبر و عظمت جانبازان و ایثارگران که پس از جانفشانی بی ادعا در عرصه مبارزه با خصم با زخمی بر پیکر و رنجی خاموش در پس صلابت 

آسمانی، عمری بسته لب از شِکوِه، تجلی شوکت ایثار را به نظاره نهاده اند،  شُکوه را شرمنده می سازد، خبر درگذشت جانباز و ایثارگر دفاع مقدس این 
دیار، کربلایی »محمد احدی« موجب تأثر و تألم خاطر فراوان شد. این ضایعه جانگداز و اسفبار را محضر شما همسر گرامی، دختران داغدارش و سایر 
بازماندگان  تسلیت و تعزیت عرض نموده، از درگاه حضرت حق تعالی برای بازماندگان صبر و شکیبایی و آن عزیز آسمانی آرامش ابدی و غفران واسعه 

الهی مسئلت می نماییم.                                                                                                                  منصور زارع تیموری

»عضو کمیسیون عمران مجلس«:»عضو کمیسیون عمران مجلس«:

چطور  میلیونی  چطور   میلیونی   ۱۲۱۲ حقوق  حقوق با  با 
وام  میلیونی  وام   میلیونی   ۱۹۱۹ اقساط  اقساط می شود  می شود 

پرداخت؟! را  پرداخت؟!مسکن  را  مسکن 
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یاد و خاطره شهداء بویژه برادران بسیجی »کاظم« و »عبدالله 

محمودی« که به مقام شامخ شهادت نائل گشتند،گرامی باد

گزارش

این  بر  رئیسی  دولت  اقتصاد  وزیر  تاکید  وجود  با 
نکته که ایران دیگر بهشت فراریان مالیاتی نخواهد 
این معضل خبر  بالای  از حجم  آمارها  بود؛ کماکان 
می دهند. این در حالیست که یک کارمند معمولی 
که ماهانه ۱۰ میلیون تومان حقوق دریافت می کند، 
سالانه پنج تا شش میلیون تومان مالیات می پردازد.

تجارت نیوز؛  از  نقل  به  و  »دنیای هوادار«  گزارش  به 
و  آمار  از  سخن  مالیاتی  امور  سازمان  سخنگوی 
است.  تامل  قابل  خود  جای  در  که  می کند  ارقامی 
حدود ۹۰ درصد از صاحبان اصناف و مشاغل، کمتر 
این  مالیات می دهند.  در سال  تومان  میلیون   ۱۰ از 
ماهانه ۱۰  که  کارمند معمولی  در حالیست که یک 
پنج  سالانه  می کند،  دریافت  حقوق  تومان  میلیون 
»مهدی  می پردازد.  مالیات  تومان  میلیون  شش  تا 
که  سالی  در  که  کرده  اعلام  همچنین  موحدی« 
گذشت، مالیات بر درآمد حقوق بگیران حدود ۱۲ درصد 
شرایطی  در  این  است.  بوده  مالیاتی  درآمدهای  کل 
و  مشاغل  صاحبان  سهم  اینکه  وجود  با  که  است 
اصناف از تولید ناخالص داخلی ۲۰ تا ۳۰ درصد است، 
دارند.  سهم  درصد  پنج  فقط  مالیاتی  درآمدهای  در 
داستان به همین جا ختم نمی شود. چند روز قبل تر 
از این سخنان، سخنگوی سازمان امور مالیاتی نگرانی 
خود را از این بابت که بیش از ۳۰ درصد طلافروشان 
هیچ مالیاتی نمی پردازند، ابراز کرده بود. در ادامه هم 
اضافه کرده بود که ۷۰ درصد طلافروشان کمتر از ۱۵ 
میلیون تومان مالیات می دهند! البته سخنگو سخن 
از چاره کار هم کرده؛ او می گوید برای اینکه عدالت 
مالیاتی برقرار شود، باید فعالان اقتصادی در جای خود 
تعریف شوند. بنا به گفته موحدی، ۵۰ درصد صاحبان 
اصناف و مشاغل مالیات صفر اظهار کرده اند که به 
این معناست که سازمان بابت عملکرد یک سال آنها 

هیچ گونه مالیاتی دریافت نکرده است.

سهم ثروتمندان از مالیات چقدر است؟
در راستای صحبت های سخنگو، اطلاعات دیگری که 
در گزارش »شاخص های عدالت اجتماعی ایران« مرکز 
در  از مالیات  ثروتمندان  ایران درج شده، سهم  آمار 
گزارش  این  است.  بوده  درصد  پنج  فقط   ۱۴۰۰ سال 
درآمدهای  کل  از   ۱۴۰۰ در سال  می افزاید:  همچنین 
مالیاتی دولت، ۳۸ درصد مربوط به مالیات اشخاص 
حقوقی، ۳۸ درصد مربوط به مالیات بر کالا و خدمات، 
۱۹ درصد مالیات بر درآمد و فقط پنج درصد مربوط به 

مالیات بر ثروت بوده است.

نتیجه درآمد مالیاتی بالاتر چیست؟
در باب اهمیت مالیات  در اقتصاد کشورها، خوب است 
نگاهی به آخرین گزارش بانک جهانی در این زمینه 
مالیاتی  درآمد  اگر  می گوید  جهانی  بانک  بیندازیم. 
بالاتر از ۱۵ درصد باشد، یک عنصر کلیدی برای رشد 
اقتصادی و کاهش فقر تلقی می شود. با این تعریف 

دارای  توسعه یافته  کشورهای  که  می شود  مشخص 
درآمد به مراتب بالاتری هستند. طبق داده های آماری 
مالیاتی  درآمد  میانگین   ،۲۰۲۱ سال  در  بانک،  این 
اعضای  میان  در  داخلی  ناخالص  تولید  به  نسبت 
سازمان همکاری و توسعه اقتصادی ۳۴.۱ درصد بود. 
همچنین، در رتبه بندی که بانک جهانی انجام داده، 
در همین سال دانمارک با ۴۶ درصد، فرانسه با ۴۵.۱ 
درصد و بلژیک با ۴۲.۹ درصد دارای بیشترین نسبت 
مالیات به تولید ناخالص داخلی را به خود اختصاص 
داده اند. در میان کشورهای جهان این کویت است که 
با ۱.۴ درصد کمترین نسبت مالیات به تولید را دارد.

فعالان اقتصادی و کارمندان درباره مالیات گیری 
چه می گویند؟

برای رشد و توسعه  بر مالیات گیری  تاکید  هرچند 
که  می شود  شنیده  کرات  به  کشور  یک  اقتصادی 
فعالان اقتصادی در این باره دست بر یک نکته مهم 
می گذارند. آنها می گویند در دیگر کشورها مالیات در 
دوره رونق ستانده و این امر به توسعه و رفاه جامعه 
در  حاضر  حال  در  ایران  اقتصاد  اما  می شود  منجر 
نتیجه  آمده و مالیات گیری  تله رکودتورمی گرفتار 
عکس دارد. آنها به طور واضح می گویند اگر قرار باشد 
مالیات در دوره رکود گرفته شود، نتیجه آن تعدیل 
نیرو، بیکاری گسترده تر و خاموشی چراغ بنگاه های 
اقتصادی خواهد بود که با چنگ و دندان کسب و 
کار خود را تا به امروز زنده نگه داشته اند. کارمندان 
هم دلایل روشنی دارند؛ حقوق آنها برای سال جاری 
فقط ۲۰ درصد افزایش داشته و حداقل آن هم به 
حدود هشت میلیون تومان رسیده است. از سوی 
تغییری  هم  دولت  معیشتی  کمک های  دیگر، 
نداشته؛ قیمت یارانه به مانند سال قبل است یعنی 
همان ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومان. با وجود ادامه تورم 
از جامعه  قشر  این  نگرانی  درصدی هم،  بالای ۴۰ 

از بابت کاهش قدرت خریدشان بیشتر شده است.

برنامه دولت چیست و چرا موفق نمی شود؟
با این وجود دولت رئیسی می گوید هدف خود را گذر 
از اقتصاد نفتی تعیین کرده و بنابراین مالیات گیری 
آمار  به  نگاهی  دارد. هرچند  قرار  کارهایش  در صدر 
که  می دهد  نشان  مالیاتی  فرار  به  مربوط  ارقام  و 
این هدف به همین سادگی ها هم اتفاق نمی افتد. 
آمارهای رسمی می گویند سالانه بین ۵۰ تا ۱۰۰ هزار 
میلیارد تومان فرار مالیاتی اتفاق می افتد. برنامه دولت 
چیست؟ سال گذشته بود که احسان خاندوزی- وزیر 
اقتصاد طی سخنانی گفته بود که »اجازه نمی دهیم 
ایران به لحاظ فرار مالیاتی بهشت سوداگران باشد.« 
کرد  اعلام  هم  مالیاتی  امور  سازمان  آن،  دنبال  به 
برای  جدید  ساختار  یک  هدف  این  تحقق  برای  که 
مبارزه با فراریان مالیاتی ایجاد کرده؛ ساختاری که بر 
هوشمندسازی متمرکز است و درصدد است تا افراد 
فاقد پرونده مالیاتی و شرکت های صوری را شناسایی 
کند. با اینحال هنوز هم عواملی در اقتصاد ایران وجود 
از  می کنند؛  نقش آفرینی  مالیاتی  فرار  در  که  دارند 
جمله نبود تنوع پایه های مالیاتی و ترکیب نامناسب 
درآمدهای مالیاتی، وجود معافیت های مالیاتی وسیع 
و متنوع، تعدد، پیچیدگی و ابهام در قوانین، مقررات 
گستردگی  و  فساد  افزایش  مالیاتی،  فرآیندهای  و 
بخش غیررسمی اقتصاد، نبود اعتماد مردم به کارایی 
فقدان  مالیاتی ضعیف،  اثربخشی دولت، فرهنگ  و 
ساختار  مشکلات  و  مالیاتی  اطلاعات  جامع  نظام 
خود  قوت  به  که  هستند  عواملی  جمله  از  اقتصاد 
از  اقتصادی  مقامات  اینکه،  کلام  خلاصه  باقی اند. 
هوشمندسازی سیستم مالیاتی دم می زنند و کماکان 
فرار مالیاتی به ویژه در بخش خاکستری اقتصاد رو به 
گسترش است و ظاهرا تمام فشارها به بخش واقعی 

اقتصاد تحمیل می شود.

سرمقاله

پای اشرار هم وسط كشیده شد؛

اوج بی ثباتی در استقلال!

در استقلال چه خبر است؟ در اين تيم چه می گذرد؟ آيا 
آبی ها دیگر بزرگتر ندارند؟ اين تيم روزگاری در آسيا آقايی 
می كرد، با كلی سرمايه مادی و معنوی و البته خدم و 
حشم! چرا حالا به اين روز افتاده كه اشرار بايد وسط 
گود باشند؟ پیش از انقلاب را كاری ندارم. اما همين 
بعد از انقلاب چرا تا زمانی كه مرحوم پورحيدری حتي 
با عصا كنار اين تيم بود، استقلال ثبات داشت؟ چرا در 
زمان ناصرخان حجازی كه همواره عاشقانه استقلال را 
دوست می داشت اين تيم راهی فينال اسيا می شد؟ دوره 
اميرخان را هم تاريخ از ياد نخواهد برد. آن هم در شرایطی 
که حتی در دوره پرويز مظلومی هم حاشيه های استقلال 
كم بود! اما قهرمانی استقلال با فرهاد مجيدی مملو از 
حاشيه بود، تا جايی كه بعد از قهرمانی عطای استقلال 
را به لقايش بخشيد و پا به فرار گذاشت! به راستی! در 
استقلال چه خبر است؟ چرا مديريت و مربيگری در اين 
تيم ثبات ندارد؟ چرا طول عمر مسئوليتی در جمع آبی ها 
به كمتر از يك سال رسيده است؟ فراموش نكنيم تيم 
رقيب اگر طی دهه ٧٠ و يا در دهه اخير بر جاده قهرمانی 
طی مسير می كند، علت تنها ثبات مديريتی و كادر فنی 
موفقيت  و  برنامه ريزی  عامل  مهمترين  كه  است  آن 
محسوب می شود. روزگاری با امير عابدينی و استانكو و 
سپس مرحوم جعفر كاشانی در رأس هيأت مديره كه 
مسير موفقيت در پرسپوليس را با حمايت از برانكو هموار 
كرد و اكنون نيز چندسالي است که يحيی ادامه دهنده 
همان راه است! اما در استقلال بعد از دوره قلعه نویی و 
پيش تر با مرحوم پورحيدری كمتر )يا اصلا( به ياد ندارم 
استقلال دوره ثبات را تجربه كرده باشد. باید پذیرفت كه 
عمر مديريتی پرسپوليس در دو دهه اخير كمتر از دو سال 
شده اما تغييرات مديريتی به دليل ثبات در كادرفنی تيم 
پرسپوليس كمتر تحت تاثير قرار گرفته، اما در استقلال 
هر تغييری پيكره و سيطره اين تيم را تحت الشعاع قرار 
داده! تا جاييكه امروز پای اشرار و اراذل اوباش نیز به 
میان كشيده شده است؟ آيا وضعيت تيمی كه دو ستاره 
روی قلب خود دارد! بايد اينگونه باشد؟ چرا؟ وقتی ورود 
جواد نكونام )كه الحق شايسته مربيگري استقلال است( 
با حاشيه همراه است و وقتی در اولين تمرين او حواشی 
بی داد می كند! از آينده استقلال با اين اوضاع و احوال چه 
انتظاری بايد داشت؟ نكند امثال حجت كريمی مصداق 
ضرب المثلي شوند كه آمدند ابروی استقلال را دُرست 
كنند، زدند چشم استقلال را كور كردند؟ به راستی! برزگتر 
استقلال كيست؟ آيا در استقلالِ امروز، يكی مثل مرحوم 

كاشانی پرسپوليسی ها وجود ندارد كه بزرگی كند؟

با حقوق ۱۲ میلیونی چطور 
می شود اقساط ۱۹ میلیونی 

وام مسکن را پرداخت؟!
رحمت اله فیروزی، عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: 
واقعیت این است که من به عنوان نماینده مجلس هم 
برای وام خرید  تومانی  پرداخت قسط ۱۹ میلیون  توان 
مسکن را ندارم، چه برسد به کارگر و کارمندی که صاحبخانه 
نیستند. مطمئن هستم کسی نمی تواند اقساط ۱۹ میلیون 
تومانی را پرداخت کند، آنهایی که درباره طراحی مدل این 
تسهیلات و مبلغ اقساط آن تصمیم می گیرند، باید توجه 
داشته باشند که با این شرایط خانوار چگونه از عهده پرداخت 
اقساط این وام ها برمی آیند. در حال حاضر میانگین حقوق 
کارمندان ۱۲ میلیون تومان است، اما بسیاری از متقاضیان 
مسکن و اقشاری که صاحب خانه نیستند، از قشر کارگر 
هستند یا اینکه شغلی ندارند بنابراین دریافت این وام برای 

اغلب مردم نشدنی است.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

یک کارمند ایرانی چقدر مالیات می دهد؟

خبر اول

حمید حاج اسماعیلی، کارشناس بازار کار گفت: کارگران در 
خصوص دستمزد، درخواستی قدیمی است که از گذشته 
هم این مساله وجود داشته و هیچ گاه دولت زیر بار آن 
نرفته است. در سال های گذشته هر بار با افزایش تورم، 
کارگران خواستار بازنگری دستمزد بودند که دولت این کار 
را قبول نمی کرد. به نظر من وقتی که تورم در طول سال 
افزایشی است و خود دولت مبادرت به افزایش قیمت 
کالاها و تعرفه خدمات می کند، این مساله در خصوص 
بازنگری دستمزد نیز از طرف کارگران کاملا مشروع و قانونی 

است، اما متاسفانه هیچ گاه دولت زیر بار این کار نرفته 
و همیشه مقاومت کرده است. در خصوص سال جاری، 
موضوع جنبه های متعددی دارد که باید مورد توجه قرار 
این است که دولت دنبال سرکوب  اولین نکته  گیرد. 
دستمزد بوده و این را در قالب یک سناریو از پیش تعیین 
شده انجام داد و متاسفانه نمایندگان کارگری، فریب 
خوردند و کاملا تحت مدیریت دولت، به مساله فرآیند 
تعیین دستمزد تن دادند و آن را امضا کردند؛ برخلاف 
شرایط و شاخصه های اقتصادی که ماده ۴۱ قانون کار 

بر آن ها تاکید می کند. متاسفانه دولت هدفی را که برای 
تعیین دستمزد در سال جاری طراحی کرده بود، محقق کرد. 
آنچه که باید در این مساله مورد تذکر قرار گیرد و به آن 
اشاره شود، دو سه جنبه متفاوت است. اول این که اعتراض 
کارگران نباید جدی گرفته شود؛ آن هم به دلیل این که آنها 
تحت یک شرایط خاص با مدیریت دولت مصوبه دستمزد 
را امضا کردند و با دولت همراه شدند و این برخلاف شرایط 
قانونی بود. در خصوص دولت نیز کاملا پافشاری وجود 
دارد و امکان این که در دستمزد تجدیدنظر کند، وجود ندارد.

نقل قول

دستمزد دوباره تغییر می کند؟

مجید سعیدی
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اجتماعی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چرا صنعت و معدن به طراحی نوین نیازمند است؟

ن ذره ب�ی

 

عالی  شورای  مصوبه  اساس  بر  ماه  تیر  دهم 
انقلاب فرهنگی روز صنعت و معدن نامیده شده 
است. اختصاص این روز فرصت مناسبی است 
که به مهم  ترین موتور محرکه اقتصاد یعنی 

بخش صنعت و معدن نگاهی اندیشمندانه 
شود چرا که این بخش به عنوان عامل 

مولد اشتغال پایدار در افزایش تولید 
ناخالص ملی و درآمد سرانه نقش 

بسزایی دارد. 

هوادار«؛  »دنیای  گزارش  به  به 
معدن  و  روز صنعت  واقع  در 
از آن جهت حائز اهميت است 
که توليد به عنوان رکن اساسی 
در توسعه اقتصادی کشورها و 
مبنای اصلی برای تعيين ميزان 

می  محسوب  يافتگی  توسعه 
و  گذاری  سیاست  ساختار  شود. 

بازرگانی در  مدیریت بخش تولید و 
ایران در طول تاریخ با تغییرات و تحولات 

بسیاری روبرو بوده است. بخش صنعت، 
مواجه  متعددی  مسائل  با  تجارت  و  معدن 

است که از جمله آنها عدم ثبات و پیش بینی ناپذیری 
متغیرهای اقتصادی و قوانین و مقررات، ظرفیت خالی 
و غیر فعال بودن بخش قابل توجهی از کسب و کارها، 
عدم توازن توزیع ارزش افزوده در زنجیره های تولید و بین 
رشته فعالیت ها، پایین بودن بهره وری، تورم بالا، پیروی 
قیمت های داخلی از ارزهای خارجی، چند نرخی بودن 
ارز، نامناسب بودن ترکیب و تنوع محصولات صادراتی، 
سهم قابل توجه تجارت غیر رسمی و قاچاق، توزیع 
نامتوازن سود و ارزش افزوده در فعالیت های اقتصادی، 

محدودیت در زیرساخت ها نظیر برق، گاز و آب، ضعف 
شدید در تامین نقدینگی تولید و صادرات، بازدهی بالای 
بازارهای غیر مولد و هدایت نقدینگی به این بازارها، عدم 
توازن سرمایه  گذاری  ها در رشته فعالیت ها و مناطق، 

پایین بودن سطح تحقیق و توسعه در فعالیت های 
تولیدی و سازماندهی نامناسب و تغییرات مدیریتی 

بسیار زیاد در وزارتخانه، قابل ذکر است. 
همچنین در حال حاضر صنایع ما نیز با مشكلات 
عدیده ای روبرو است، كه حل آنها در شرایط کنونی 
طلبد،  می  را  مجلس  و  دولت  مساعدت  و  كمك 

نقدینگی،  مشکل  توان  می  مسائل  این  جمله  از 
دشواری بر سر راه نوسازی واحدهای تولیدی، هزینه 
بالای تولید، نداشتن بازار صادراتی مطمئن، عوارض 
گوناگون، اجبار به مراجعه مکرر به سازمان های دولتی 
برای گرفتن محورهای مختلف كه اغلب معنی و 
مفهوم دیگری جز پرداخت مبلغی بابت صدور مجوز 
ندارد و مسایل دیگری از این دست را می توان 
در این زمینه برشمرد. بنابراین مساله آموزش 
مداوم كاركنان و از جمله آموزشی مدیران 
مراکز  تنگاتنگ  همکاری  صنایع، 
آموزش عالی و صنایع، پیاده کردن 
واحدهای  در  کیفیت  مدیریت 
بستن  بکار  و  تهیه  صنعتی، 
استانداردهای سازگار با خواست 
بازار جهانی می تواند در گره 
صنایع  مشکلات  از  گشایی 
كشور تاثیر قاطع داشته باشد. 
صنعت،  بخش  راهبردهای 
معدن و تجارت برای حرکت از 
وضع موجود به وضع مطلوب 
اقتصاد  گسترش  از:  عبارتند 
سودآوری  تنظیم  بنیان،  دانش 
و  توانمندی  ارتقای  فعالیت ها، 
هم افزایی کسب و کارها و گسترش 
تعاملات بین المللی و اصلاح حکمرانی 
بخش صنعت، معدن و تجارت؛ این راهبردها 
مهمترین تغییراتی که باید رخ دهند تا اهداف 
محقق شوند را بیان می کنند. ساز و کارهای بخش 
صنعت معدن و تجارت باید در راستای این راهبردها به 

طور کامل بازنگری شوند. 
طی دهه گذشته کمتر به اصلاح و توسعه سازوکارها 
پرداخته شده است، در حالی که برای حل مسائل اساسی 
این بخش و با توجه به تحولات مورد نیاز در فضای 
کسب و کار باید ساز و کارهای نوینی طراحی شود و 

استقرار یابد.

کاوش

  خودروی خودران ایرانی چه 
ویژگی هایی دارد؟

قابل توجهی  ایسنا- ماشین های خودران تکنولوژی های 
در خود دارند. سخت افزارها تقریبا ثابت شده اند و به ندرت 
ممکن است با یک سخت افزار جدیدتر جایگزین شوند اما 
نرم افزارها در ماشین های خودران دائما در حال تغییر و 

به روزرسانی هستند. بعضی از این فناوری ها عبارت اند از:
ماشین  یک  در  دوربین  کاربرد   :)Cameras( دوربین ها 
خودران برای ردیابی مواردی مانند خطوط در بزرگراه، علائم 
و تابلوهای راهنمایی رانندگی و چراغ راهنما است. بعضی از 
توسعه دهندگان بر این باورند که با داشتن دید بهتر ماشین، 
می توانند با استفاده از دوربین ها همه چیز را شناسایی 
کرده و متناسب با آن عمل کنند. حتی »ایلان ماسک« 
اعلام کرده »دوربین ها تنها تکنولوژی سخت افزاری مورد 
نیاز ماشین های خودران است و ما تنها به الگوریتم های 
بیشتری نیاز داریم تا بتوانیم تصاویر دریافتی را کاملا درک 
کنیم«. خودروهای تسلا، ۸ دوربین خارجی دارند که به 

درک بهتر آنها از محیط اطراف کمک می کند.
رادار )Radar(: رادارها از اواخر دهه ۹۰ میلادی به طور منظم 
در خودروها حضور دارند. رادارها امواج رادیویی را به محیط 
اطراف پرتاب می کنند تا محیط اطراف خود را درک کنند. 
عملکرد رادارها در تشخیص اشیاء به خصوص اشیا فلزی 
بزرگ بسیار قابل قبول است و شرایط بد آب و هوا مثل مه، 

باران یا برف تاثیری در عملکرد آن ها ندارد.
سنسورهای دیگر: ماشین های خودران همچنان از ردیابی 
سنتی GPS، همراه با سنسورهای اولتراسونیک و سنسورهای 
اینرسی استفاده می کنند تا تصویر کاملی از آنچه که ماشین 
انجام می دهد و آنچه در اطرافش اتفاق می افتد، به دست 
آورند. چون در حوزه فناوری رانندگی خودکار، هرچه اطلاعات 

بیشتری جمع آوری شود، بهتر است.
پردازشگر: همه ماشین های خودران و تقریبا همه ماشین های 
مدرن، برای پردازش زمان واقعی اتفاقات مربوط به وسیله 
نقلیه، به یک کامپیوتر و پردازنده داخلی نیاز دارند. قدرت 
پردازش اتومبیل های خودران باید بالاتر از توان CPU های 
سنتی باشد به همین دلیل آنها از واحد پردازش های گرافیکی 

GPU هم برای انجام محاسبات خود استفاده می کنند.
بنابراین با توجه به گسترش روز افزون خودروهای خودران 
در دنیا و توجه به آن، در ایران هم به این فناوری توجه 
شده است، به گونه ای که در افتتاحیه بیست و ششمین 
نمایشگاه الکامپ همزمان با حضور وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در غرفه یکی از اپراتورهای تلفن همراه، از ربات 
خودرو خودران که راهبری آن در مرکز تحقیق و توسعه این 
اپراتور و با همکاری دانشگاه شهید بهشتی انجام می شود 
رونمایی شد. این ربات خودرو خودران کامل در ابعاد یک 
دهم واقعی با قابلیت حفظ حرکت در بین خطوط جاده، 
راهنمایی،  چراغ  رانندگی،  و  راهنمایی  علائم  تشخیص 
موانع ساکن و متحرک، انجام پارک خودکار و مکان یابی 
است. همچنین پردازش تصویر و شبکه های عصبی مربوط 
به تشخیص علائم و خطوط جاده بر روی مینی کامپیوتر 
Nvidia و پلتفرم سیستم عامل ربات  )ROS( و پیاده سازی 
حرکت ربات و جا به جایی محرک ها توسط الگوریتم های 
کنترلی پیاده شده بر روی میکروکنترلر ESP انجام می شود.

در همین رابطه محمد خدایی- کارشناس اینترنت اشیاء و مدیر 
پروژه ربات خودران شرکت )همراه اول( - در گفت و گو با 
ایسنا، درباره جزئیات این ربات خودران اظهار کرد:  این ربات 
خودرویی در یک دهم ابعاد یک خودروی واقعی طراحی شده 
و این پروژه با حمایت و هدایت مرکز تحقیق و توسعه همراه 
اول و دانشگاه شهید بهشتی به نتیجه رسیده است. امکاناتی 
که این ربات خودران دارد عبارت است از قابلیت حفظ حرکت 
بین خطوط، تشخیص مانع و عابر وتشخیص تابلو ها و علایم 
است و همه این اقدامات به صورت کاملا خودکار و در ربات 
بصورت محلی انجام می شود و از پردازش لبه در این ربات 
خودرویی استفاده می شود. نکته مهمی که وجود دارد این 
است که این خودرو بدون نیاز به جی پی اس، لوکیشن خود 
را کاملا در زمان حرکت تشخیص می دهد. هدف از طراحی 
این خودرو هدف گذاری این اپراتور برای امکان سنجی توسعه 
سرویس های مورد نیاز خودروی خودران است که در آینده 

بتواند مورد استفاده احتمالی خودروسازان قرار بگیرد.

سارا نصرتی

تهران پنجمین استان خشک کشور شناخته شده، هرچند که در حال حاضر 
وضعیت تامین آب در این استان شرایط نرمالی دارد و آنطور که مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان تهران اعلام کرده در صورتی که میزان همراهی مشترکان از 
چهار درصد به ۱۰ درصد افزایش یابد، می توانیم بدون هیچ گونه مشکلی تامین آب 
را داشته باشیم. میزان بارندگی ها در سال ۱۴۰۱ – ۱۴۰۲ در استان تهران ۴۰ درصد 
نسبت به میانگین بلندمدت ۵۰ ساله کاهش یافت، در این بین میزان بارش ها 
نسبت به سال قبل چهار تا پنج درصد رشد داشته اما حجم ذخائر سدها نسبت 
به سال قبل کاهش داشته است. اما نسبت به سال گذشته سدهای استان تهران 
وضعیت مطلوبی ندارند چرا که ۴۰ میلیون مترمکعب ذخیره سدها نسبت به سال 
گذشته کاهش یافته است، سال های گذشته ۷۵ درصد آب مورد نیاز تهران از 
پنج سد طالقان، امیرکبیر، لار، لتیان و ماملو تامین می شد. ظرفیت سد لار که 
۹۰۰ میلیون متر مکعب بوده، به دلیل فرار آب به ۴۰۰ میلیون متر مکعب کاهش 
یافته است. سد لتیان و سد ماملو هم به دلیل کاهش بارندگی، با  افت حجم آب 
روبه رو شده و وضعیت مطلوبی ندارند. هدررفت آب در شبکه های استان تهران 
اکنون ۲۱ درصد بوده که ۱۱ درصد هدررفت فیزیکی و ۱۰ درصد هدررفت واقعی 
ثبت شده که این میزان نسبت به متوسط کشوری عدد پایینی است. همچنین 
۷۲۰ حلقه چاه در شهر تهران وجود دارد که منابع زیرزمینی از آنها استخراج 
می شود، ۵۵ درصد از منابع زیرزمینی را مورد استفاده قرار می دهیم و تنها از 
۴۵ درصد منابع سطحی استفاده می کنیم. الگوی مصرف آب به صورت ماهانه 
برای یک انشعاب ۱۴ مترمکعب است و خانواده هایی که این میزان مصرف 
می کنند جزو مشترکان خوش مصرف و مشترکانی که بین ۱۴ تا ۲۸ مترمکعب 
مصرف دارند، مشترکان پرمصرف و مشترکانی که بیش از دو برابر الگو آب مصرف 

می کنند، مشترکان بد مصرف به حساب می آیند. همچنین مشترکانی که بیش از 
دو برابر الگو مصرف می کنند، در سه ماهه اول سال جاری نسبت به سال ۱۴۰۲، 
۲۷ درصد میزان مصرف خود را کاهش داده اند، مشترکانی که بین صفر تا ۱۴ 
درصد مصرف داشتند، ۱۱ مترمکعب میزان مصرف خود را افزایش و مشترکانی که 
۱۴ تا ۲۸ مترمکعب مصرف داشتند، هشت درصد میزان مصرف خود را کاهش 
داده اند و به طور کلی مصرف آب در سه ماهه اول سال نسبت به سال قبل چهار 
درصد کاهش یافته است. »محسن اردکانی« -مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان تهران -درباره وضعیت تامین آب در تهران به ایسنا گفت: »در حال حاضر 
در هیچ نقطه ای در تهران افت فشار آب نداریم، اگر میزان همراهی مشترکان از 
چهار درصد به ۱۰ درصد افزایش یابد، می توانیم بدون هیچ گونه مشکلی تامین آب 
را داشته باشیم، همچنین برنامه ای برای جیره بندی و قطع آب وجود ندارد. تهران 
آمادگی بارگذاری جمعیت جدید با توجه به منابع آبی ندارد، امسال نسبت به 
سال گذشته منابع آبی در دسترس به مراتب کمتر بوده و دمای هوا نیز افزایش 
بیشتری یافته است و هیچ راهی به جز همراهی مردم برای تامین منابع آبی 
وجود ندارد.« روند افزایشی مصرف آب و افزایش دمای هوا در روزهای اخیر، 
ضرورت مدیریت مصرف آب در پایتخت را دو چندان می کند، از این رو در ابتدای 
شروع فصل گرما به شهروندان توصیه می شود با انجام برخی اقدامات ساده 
هم چون انجام سرویس های دوره ای و بررسی اتصالات کولرهای آبی، بازدهی 
کولرها را افزایش و مصرف آب آنها را کاهش دهند.  هم چنین توصیه می شود با 
انجام مراقبت و بررسی های فنی اتصالات و لوله های آب ساختمان، هدررفت های 
پنهان و آشکار سیستم های لوله کشی را شناسایی و ترمیم و از هدررفت آب 

پیش گیری کنند.

سوژه

»مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب پایتخت« هشدار داد:

تهران؛ پنجمین استان خشک کشور!

نوسازی ۲۸۰ هزار مسکن روستایی در دولت سیزدهم
مجید جودی، معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با اشاره به آغاز عملیات نوسازی ۲۸۰ 
هزار واحد روستایی در دولت سیزدهم، گفت: سهم مسکن مقاوم نسبت به کل واحدهای روستایی امروز با حمایت 

دولت به ۵۳ درصد رسیده که این رقم در سال ۱۳۸۴ تنها پنج درصد بوده است.
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پورحیدری این صحنه ها را می دید سکته می کرد
فریده شجاعی همسر زنده یاد منصور پورحیدری، درخصوص تمرین افتتاحیه استقلال گفت: باور کنید گاهی 
اوقات می گویم اگر منصور زنده بود به خاطر دیدن چنین صحنه هایی بنده خدا سکته می کرد. این اتفاقات اصلًا 

در شأن ورزش ایران و هواداران استقلال نیست.

 
اتمامِ حجت؟

 شایعه در شهر: آجورلو به 
استقلال برمی گردد!

پیرو اتفاقات تلخ رخ داده در اولین جلسه تمرین استقلال 
صحبت هایی در خصوص بازگشت سردار مصطفی آجورلو به 
باشگاه آبی تهران به گوش می رسد. سید حمید سجادی، 
وزیر ورزش و جوانان که تا امروز ۳ بار از مجلس شورای 
اسلامی کارت زرد دریافت کرده در این مدت به شدت نگران 
وضعیت وزارتخانه اش بود تا مبادا کارت زرد چهارم را هم 
دریافت و حتی از وزارت برکنار شود! رئیس مجمع باشگاه 
استقلال که چندی قبل پس از ورود سازمان خصوصی سازی 
به موضوع مالکیت باشگاه استقلال سینه سپر کرد و مقابل 
تغییرات احتمالی در بحث مالکیت استقلال ایستاد، حالا 
به واسطه اتفاقات تلخ تمرین اول استقلال و ضرب و 
شتم هواداران توسط عده ای اراذل و اوباش به شدت از 
سوی نهادهای نظارتی تحت فشار قرار گرفته است. به یاد 
داریم بیست و سوم مهرماه سال گذشته و در یک اقدام 
غیرمنتظره شبانه )ساعت ۲۳( علی فتح الله زاده به جای 
مصطفی آجورلو )مدیرعامل موفق استقلال در فصل بیست 
و یکم( که توانست این تیم را پس از ۹ سال دوباره به 
عنوان قهرمانی برساند مدیریت باشگاه را در دست گرفت. در 
آن برهه هرگز عنوان نشد علت برکناری مصطفی آجورلو چه 
بوده است اما در ادامه برخی گمانه زنی ها حاکی از آن بود 
که مسائلی از گذشته بین حمید سجادی و مصطفی آجورلو 
وجود داشته که منجر به این اتفاق شده است. حالا و در 
شرایطی که هواداران استقلال در فضای مجازی به شدت 
با ادامه همکاری باشگاهشان با حجت کریمی به مشکل 
برخورده و خواستار برکناری مدیر فعلی تیمشان هستند 
این شایعه از پنجشنبه شب )هشتم تیر( قوت پیدا کرده 
که شاید وزیر ورزش و جوانان )در شرایطی که کمتر کسی 
حاضر به پذیرش مسئولیت باشگاه بدهکار استقلال است( 
مصطفی آجورلو را )به سفارش برخی از پاسی های قدیمی 
فعلی حاضر در استقلال( دوباره به عنوان عضو هیئت مدیره 
و در نهایت مدیر عامل باشگاه به جمع مدیران استقلال 
برگرداند. گرچه این شایعات منبع و مأخذ رسمی ندارد اما 
مصاحبه های چند وقت اخیر آجورلو، رابطه دوستانه اش با 
جواد نکونام )که خودش )آجورلو( قصد داشت در ابتدای 
فصل گذشته او را جایگزین فرهاد مجیدی کند( و... مواردی 
دیگر از این دست، حکایت از این دارد که شاید در یک 
اقدام ضربتی برای تلطیف افکار عمومی در جهت پاک 
کردن اتفاقات تلخ کمپ ناصر حجازی از خاطر هواداران، 
مدیر تیم قهرمان فصل بیست و یکم بار دیگر مدیرعاملی 
باشگاه استقلال را در دست بگیرد. ناگفته نماند؛ شاید برخی 
این اتفاق را غیرممکن بدانند اما پیش از این، از این قبیل 
اتفاقات در فوتبال کم نداشته ایم که بارزترین نمونه آن 
ریاست دوباره مهدی تاج در راس فدراسیون فوتبال پس 
از ماجراهای ویلموتس گیت و اختلاس ۹۲ هزار میلیاردی 
بود! روزهایی که کمتر کسی باور می کرد حتی مهدی تاج 
بخواهد از نزدیکی فدراسیون فوتبال رد شود اما ناگهان او در 
انتخابات ریاست حضور یافت و به عنوان رئیس جدید از 
مجمع انتخاباتی فدراسیون فوتبال رای اعتماد هم گرفت! 
حالا هم بعید نیست مصطفی آجورلو که رابطه نزدیکی با 
جواد نکونام دارد برای ایجاد آرامش در باشگاه استقلال 
و به ویژه هواداران این تیم ظرف روزهای آینده به جمع 
هیئت مدیره استقلال اضافه شود. همچنین شنیده می شود 
با توجه به اقدامات مالی مثبت کریمی ظرف این مدت، 
بعید نیست سرپرست فعلی مدیرعاملی باشگاه همچنان 
در عضویت هیئت مدیره باقی بماند و تنها جای خالی نفر 
پنجم در هیئت مدیرۀ ۴ نفره استقلال با مصطفی آجورلو و 

نشستن روی صندلی مدیرعاملی پر شود.

اتفاقات تلخ، ناخوشایند 
تمرین  اولین  زننده  و 
تیم استقلال، حکایت 
از اولویت صید چماق دار به جای بازیکن مطرح در نزد 
مدیریت این باشگاه مردمی، ریشه دار و پرافتخار دارد و 
این سوء مدیریت هاست که در چندسال اخیر سد راه 
موفقیت باشگاهی شده است که کماکان پرافتخارترین 
تیم ایرانی قاره کهن است و صد البته در این سو مدیریت 

ها، وزرای ورزش نقشی انکارناپذیر دارند.

در رخداد تلخ و مذموم اخیر ۲ فرضیه بطور جدی 
مطرح است:

۱- نقش تیم مدیریتی که به رغم ناتوانی و ناکارآمدی 
محرز در انجام وظایف ابتدایی خویش، نقش آفرینی 
بارز در حذف قهرمان لیگ برتر ایران از رقابت های 
آسیایی و موًثر بودن در افسارگسیختگی مالی باشگاه 
و آنچه تضییع اموال عمومی عنوان شد و انفعال در 
مقابله با بروز آن، به دنبال محکم کردن جایگاه خود 
به رغم فقدان شایستگی است و متاسفانه در این 
مسیر همراهی و حمایت وزیر ورزش، که خود خاک 

خورده میادین ورزشی است، را نیز دارد!
۲- جریانی که گفته می شود قصد زمین زدن مدیریت 

و مربی جدید را به جهت ورود خود دارد!
هرچند هر دو فرضیه محتمل است ولی فرض اول 
به خاطر جایگاهش، مسئولیت بیشتری در این میان 
دارد. هیچ یک از این دو را نمی شود به طور قاطعانه 
رد کرد اما مورد اول باتوجه به برخی تحرکات مدیریت 
در چند وقت اخیر برای بقا در جایگاه فعلی، نمود 
بیشتری دارد. تحرکاتی که میل شدید کریمی را برای 
مدیریت در استقلال نشان می دهد و در این مسیر 
به تناقض گویی و تخریب دیگران نیز دست یازیده 
است. کافی است به تناقض ۱۸۰ درجه ای مواضعش 
بیندازید.  نگاهی  اخیر  ماه   ۲ در  ساپینتو  مورد  در 
متاسفانه این میل شدید به مدیریت در استقلال با 
فقدان شدید شایستگی در وی همراه است و رفتار 

و گفتار وی در این مدت، مویدی بر این ادعاست!
اولین تمرین  از حادثه مذموم  تصاویر پخش شده 
استقلال، از قرابت مدیریت استقلال با یک محکوم 

سابقه دار و رضایت مدیریت به ترکتازی وی و نوچه 
ولی  دارد  مرحوم حجازی حکایت  در کمپ  هایش 
رسانه باشگاه آنان را معلوم الحالانی میخواند که زین 
پس از حضورشان در محل تمرین ممانعت به عمل 
آورده می شود ) دوگانگی ای که هضم آن سخت 

است(!
باشد.  پاسخگو  باید  نیز  وزیر ورزش  این میان  در 
وزیری که به خاطر بازی رسانه ای، مالکیت استقلال 
را به وزارت اقتصاد محول کرده ولی کماکان نفر اول 
تصمیم گیری در باره آن عملا خودش است. آقای 
سجادی! با استناد به کدام شاخصه های مدیریتی، 
هم چنان بر ابقای مدیری که در اتفاقات ناگوار یا 
بهتر بگوییم افتضاحات ۲ فصل اخیر این باشگاه 
پرهوادار و افتخار، نقش بارزی ولو با انفعال ناشی 
از عدم شایستگی اش داشته است، اصرار دارید؟ 
آقای سجادی! یکی از شعارهای اساسی این دولت؛ 
مبارزه با فساد است، آیا تضییع اموال عمومی یک 
باشگاه مردمی مصداقی از فساد هست یا نه؟ آیا 
مسببین آن شایسته برخوردند یا ارتقای سمت در 
جایی که اموالش را تضییع کردند؟ وقتی کسی که 
بخاطر اتهامی به دادگاه معرفی می شود، همزمان 
ترفیع درجه می گیرد باید یک محکوم سابقه دار 
نیز یکه تاز تصمیمات هواداری آن باشگاه گردد! 

آقای سجادی! جناب تان که ورزشکار مطرح ملی 
بوده اید، به عنوان یک ورزشکار شخصا چه نمره 
ای به مدیریت فعلی استقلال می دهید و چقدر 
باشگاه مطرح،  اعتلای یک  برای  در  را  وجود وی 
به  که  ایشان  سجادی!  آقای  دانید؟  می  مفید 
استقلال  وارد هیات مدیره  اقتصادی  عنوان عضو 
شده اند، اکنون با صفر تومان درآمدزایی و انباشت 
میلیاردها تومان بدهی- که خود نیز در آن سهیم 
بوده اند- با ۱۵ میلیون تومان دارایی قصد ورود به 
ای  نکته  دارند.  را  انتقالات  و  نقل  میلیاردی  بازار 
شرمگین تر از این برای یک مدیر اقتصادی وجود 
دارد؟! آقادی سجادی! شأن باشگاه بزرگ استقلال 
رعایت  باید  هستید  امروزش  متولی  که  شما  را 
آن  در عمل خلاف  البته  که  بدارید  پاس  و  کنید 
مشاهده می شود که این یا ناشی از ضعف شناخت 
و مدیریت شماست یا مقوم شائبه جانبداری تان 

از تیمی خاص!
و  استقلال  مدیریت  فوری  تغییر  سجادی!  آقای 
انتخاب فردی شایسته و کاردان، می تواند عوامل و 
اسباب هر دو فرضیه  مطرح شده فوق را مضمحل 
که سالیانی  از مسیر خطرناکی  را  استقلال  و  سازد 
است به انزوایش می کشاند، نجات دهد. آیا گوش 

شنوایی خواهد بود؟

در باب رخداد تلخ و مذموم اولین تمرین آبی ها؛

آقای سجادی! بیش از این شأن اســتقلال 
را خدشه دار نکنید

دداشتدرحاشیه �ی

عبدالله دارابی

موضوع  هیات   14٠2/٠4/٠1 14٠26٠331٠11٠٠٠8٧4مورخ  شماره  رای  برابر 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم زهراجعفری خرمی بشناسنامه شماره 2625صادره 
از تفت فرزند حسین در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن 
به مساحت1٠٧/٧8مترمربع مفروز از پلاک شماره 464 فرعی از 144 اصلی 
واقع در البرز و با خریداری از آقای رضا جعفری خرمی و با مالکیت مالک 
اولیه آقای موسی کمالی روستا تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. ف634
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/04/26

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه3کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین  آ

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

ناحیه ۳ کرج)نوبت اول( 
14٠2/٠3/2٠هیات  14٠26٠331٠11٠٠٠6٧5مورخ  شماره  رای  برابر  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات 
شماره  بشناسنامه  حصاری  محمد  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
٠31٠46٧3٧3صادره از کرج فرزند نجفعلی در ششدانگ یک قطعه زمین با 
بنای احداثی در آن به مساحت82/6٧مترمربع مفروز از پلاک شماره 465 
فرعی از 144 اصلی، واقع در البرز و با خریداری از آقای نجفعلی حصاری 
و با مالکیت مالک اولیه آقای علی اکبرریسمانی تایید می نماید. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. ف635 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/04/26

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه3کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین  آ
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رضا عطاران با »دفتر یادداشت« به شبکه خانگی می آید
»دفتر یادداشت« تازه ترین محصول اختصاصی پلتفرم »فیلم نت« به کارگردانی کیارش اسدی زاده، نخستین حضور رضا 
عطاران در دوران پلتفرم ها محسوب می شود. رضا عطاران و حسن معجونی از نقش های اصلی سریال »دفتر یادداشت« 

به کارگردانی کیارش اسدی زاده، نویسندگی مسعود خاکباز و تهیه کنندگی حسین اکبری هستند.

صدابردار فیلم سینمایی »خواهران غریب« گفت: یکی 
از این دو خواهر دوقلو زبل تر و باهوش تر بود و در 
بسیاری سکانس ها آن که زبل تر بود جای هر دوی 
آنها بازی می کرد یعنی پلان هردو نفر را با یکی از 

آنها می گرفتیم.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا؛ اسحاق 
خانزادی که صدابرداری یا صداگذاری بیش از ۱۳۰۰ 
فیلم سینمایی بلند، کوتاه، مستند، گزارشی و خبری 
را در کارنامه و سابقه همکاری با بسیاری از کارگردانان 
صاحب نام سینمای ایران از جمله کیومرث پوراحمد 
را در کارنامه دارد، در پاسخ به این پرسش که کیومرث 
خواهران  کرد:  بیان  شناسد،  می  چگونه  را  پوراحمد 
غریب )۱۳۷۴( دومین تجربه همکاری من با کیومرث 
پوراحمد بود؛ پیش از این تاتوره )۱۳۶۳( را با ایشان 

کار کرده بودم.
صدابردار فیلم سینمایی گیجگاه )عادل تبریزی ۱۳۹۹( 
تولید  این پرسش که چه زمانی صرف  به  در پاسخ 
ماه  دو  فیلمبرداری  کرد:  بیان  شد،  غریب  خواهران 
طول کشید و یک ماه و نیم هم صرف صدابرداری 
کار شد؛ به دلیل موزیکال بودن، ضبط و موسیقی این 
فیلم کار زیادی برد. خسرو باید یکی دو آهنگ را می 
خواند و طول کشید تا اینها را ضبط کنیم چرا که هم 

خسرو و هم کیومرث سخت گیر بودند.
سینمایی  فیلم  تولید  فشردگی  به  اشاره  با  وی 
خواهران غریب اظهار داشت: ۸ صبح کلید می زدیم و 

تا ۴ صبح کار می کردیم.
صدابردار فیلم سینمایی کوچه مردها )سعید مطلبی 

۱۳۴۹( یادآور شد: با این دو خواهر عکس دارم که در 
صفحه اینستاگرامم منتشر کرده ام. فکر می کنم آن 
زمان که فیلم را گرفتیم حدود ۹ ساله بودند. خواهری 
بزرگتر داشتند و در یک پلان و سکانسی که به خانه 
دوستی می رفتند، آن دوست، خواهر بزرگ این دو 
و  تر  زبل  دوقلو  دو خواهر  این  از  یکی  بود.  خواهر 
باهوش تر بود و در بسیاری سکانس ها آن که زبل تر 

بود جای هر دوی آنها بازی می کرد یعنی پلان هردو 
نفر را با یکی از آنها می گرفتیم.

صدابردار فیلم سینمایی چریکهٔ تارا )بهرام بیضایی، 
جملات  از  برخی  روی  کیومرث  داد:  ادامه   )۱۳۵۷
های  دیالوگ  خواست  می  دلش  و  بود  سختگیر 
مادرش لطیف و مادرانه گفته شود. البته مادرش قبلا 
کار کرده بود اما کمی روی این کار اذیت شد چون کار 

شاخصی بود. پوراحمد دری گرانبها بود؛ آدمی ریزبین 
از ماجرای که پیش آمد  با وسواس در کار خود.  و 
بسیار متعجبم چرا که کیومرث پوراحمد بسیار آدم 
قدرتمند، بافرهنگ، باشعور و درجه یکی بود که در 

عشق و معرفت و منش همتا نداشت.
)مسعود  کشی  خائن  سینمایی  فیلم  صدابردار 
برای  که  اتفاقی  خبر  از  داد:  ادامه   )۱۴۰۰ کیمیایی 
پوراحمد افتاد شوکه شدم؛ شنیدن آن خبر برایم بسیار 

عجیب بود.
باعث  چیز  چه  که  سوال  این  به  پاسخ  در  خانزادی 
درخشش خواهران غریب و اقبال عمومی نسبت به 
آن شد، گفت: صداقتی در خود قصه است که باعث 
شد فیلم بسیار مورد قبول واقع شود. آن دو دختر در 
جایی باعث شدند که پدر و مادر جدا نشوند و خانواده 

دوباره شکل بگیرد و و قرص و محکم باهم باشند.
از همان زمان  آثار  از  این که برخی  وی در توضیح 
مقبول می  اکران  زمان  در  که  است  تولید مشخص 
افتند، بیان کرد: وقتی خود قصه را می خوانید متوجه 
می شوید که این فیلم می درخشد و در کار هم می 
توان این درخشندگی را استمرار بخشید و در انتخاب 

بازیگران این درخشش را تکمیل کرد.
صدابردار فیلم سینمایی بن بست )پرویز صیاد ۱۳۵۷( 
توضیح داد: مثلا آتش بس ۱ )تهمینه میلانی ۱۳۸۴( 
از  نوعی  بودن  زیبا  بر  بسیار درخشید چرا که علاوه 
کلاس و مدرسه بود. اعتراض )۱۳۷۸( و جرم )۱۳۸۹( 
از فیلم  یا  مسعود کیمیایی هم به همین شکل و 
 )۱۳۶۶ درخشنده  )پوران  خوشبختی  کوچک  پرنده 

مشخص بود که مقبول می افتد.

در گفت وگویی مطرح شد: در گفت وگویی مطرح شد:؛

ناگفته ای از پرطرفدارترین فیلم کیومرث پوراحمد 

گپ

فهرست  نامزدهای کوتاه جوایز ادبی »فوروارد«  سال ۲۰۲۳ اعلام شد و به این ترتیب علاوه بر بهترین مجموعه شعر، 
نخستین مجموعه شعر و تک شعر، جایزه جدیدی برای بهترین شعرخوانی نیز در نظر گرفته شده است. برنده جایزه بخش 
بهترین شعرخوانی مبلغ ۱۰۰۰ پوند را دریافت خواهد کرد. فهرست نامزدهای نهایی دریافت جایزه بهترین شعرخوانی، برنده 
پیشین جایزه »تی اس الیوت« یعنی »راجر رابینسون« برای اجرای شعر »بچه های شهر دریا را می بینند«، »بودان پیاسکی« 
برای شعر »قریب به یقین« و »آریا ایپ« برای »و چشم ما به اروپا است« را شامل می شود. برنده بخش بهترین مجموعه 
شعر نیز جایزه ۱۰,۰۰۰ پوندی دریافت خواهد کرد. »مری ژان چان« برای مجموعه شعر »ترس روشن« که به نژادپرستی 
ضدآسیایی ناشی از همه گیری کرونا می پردازد و »الن پایسنت« برای »خودنگاره ای به عنوان اتلو«، مجموعه شعری 
درباره هویت مهاجران سیاهپوست در این بخش از جایزه ادبی »فوروارد« رقابت می کنند. برندگان امسال در شانزدهم 
اکتبر معرفی خواهند شد. جایزه ادبی »فوروارد« نخستین بار در سال ۱۹۹۱ با دو هدف اصلی افزایش تعداد مخاطبان شعر 
و همچنین معرفی و تشویق شاعران نوقلم در سطح انگلستان و ایرلند اعطا شد و پیش از این، هر ساله سه برنده را در 

بخش های بهترین مجموعه شعر، قطعه برگزیده و بهترین کتاب شعر نخست معرفی می کرد.

برای نخستین بار؛  اعلام نامزدهای بخش جدید جایزه ادبی 
»فوروارد« 2023

گروه بازیگران فیلم جدید مهران مدیری که این روزها در حال فیلمبرداری است، معرفی شد. براساس آنچه در سایت 
سازمان سینمایی منتشر شده، پروانه ساخت فیلم سینمایی »ساعت ۶ صبح« به کارگردانی مهران مدیری اخیرا صادر 
شده و طبق اعلام روابط عمومی، فیلمبرداری در روزهای گذشته در تهران آغاز شده است. »ساعت ۶ صبح«  به نویسندگی 
و کارگردانی مهران مدیری پیش تر »بن بست« نام داشت. این فیلم سینمایی به تهیه کنندگی علی اوجی، با فیلمبرداری 
مسعود سلامی و بازی سمیرا حسن پور، مهردادصدیقیان، مونا فرجاد، تینو صالحی، سعید زارعی، مهران مدیری و جمعی 
دیگر از بازیگران تئاتر و سینما ساخته می شود. همچنین گفته شده که جدیدترین ساخته مدیری مضمونی ملتهب و 
اجتماعی دارد. آخرین فیلمی که مدیری در سینما کارگردانی کرده، »ساعت ۵ عصر« بود که سال ۱۳۹۵ ساخته شد. او در 
این سال ها بیشتر در عرصه بازیگری مشغول بود و تجربه های متفاوتی را از جمله بازی در سریال نمایش خانگی »خاتون« 
و فیلم سینمایی »خائن کشی« به کارگردانی مسعود کیمیایی پشت سر گذاشت. مدیری در سال های گذشته در فیلم های 
سینمایی »رحمان ۱۴۰۰« منوچهر هادی، »ما همه با هم هستیم« کمال تبریزی، »درخت گردو«ی محمدحسین مهدویان 

و »خائن کشی« مسعود کیمیایی بازی کرده که از میان آن ها فیلم کیمیایی هنوز اکران نشده است.

بازیگران  معرفی  کرد:  منتشر  سینمایی  سازمان  سایت 
مدیری مهران  صبح«   ۶ »ساعت 

اکران عمومی فصل ماهی سفید به عنوان تازه وارد فیلم های 
فسیل  که  آغاز شد  درحالی  کشور  تابستانه سینماهای سراسر 
بعد از ۱۰۵ روز اکران در آستانه فروش ۲۰۰ میلیارد تومانی قرار 
گرفته است. درحالی که فیلم فصل ماهی سفید به کارگردانی 
قربان نجفی و تهیه کنندگی آرش سجاد حسینی محصول سال 
98 به عنوان تازه وارد اکران تابستانی سینمای ایران اکرانش از 
چهارشنبه گذشته آغاز شده فسیل بعد از 1٠5 روز اکران اکنون 
در آستانه فروش 2٠٠ میلیارد تومانی قرار گرفته است. بررسی 
فیلم های پرفروش هفته آخر اسفندماه سال گذشته به عنوان 
اکران بهار تا هفته اول تیرماه نشان می دهد هم اکنون 19 فیلم 
فسیل، شهرهرت، سه کام حبس، آهنگ دو نفره، عروس خیابان 
فرشته، غریب، جنگ جهانی سوم، کت چرمی، دسته دختران، 
عروسی مردم، بابا سیبیلو، مصلحت، یقه سفیدها، نگهبان شب، 
تصور، معجزه عشق، ارثیه فامیلی، بچه های طوفان و فصل ماهی 
سفید در فهرست این سمانه دیده می شود که براساس آغاز زمان 
اکرانشان تعداد خاصی مخاطب را به خود جلب کرده اند. در این 

فهرست اگر بخواهیم به دنبال بهترین و بدترین عملکرد صرفاً از 
نظر مخاطب بپردازیم، بد نیست که ابتدا از روز 25 اسفند گذشته 
که اکران فیلم های 14٠2 آغاز شد تا پایان روز گذشته یعنی 8 
تیرماه را درنظر داشته باشیم که در این بازه زمانی تقریبا 1٠5 روزه 
کل مخاطبان سینمای کشورمان مجموعاً 6 میلیون و 959 هزار و 
658 نفر برای 18٠ هزار و 34٧ سانس بوده که این تعداد علاقمند 
سینما در همین دوره رقمی بالغ بر 3هزار و 32 میلیارد و 241 
میلیون و 23٠ هزار و 253 ریال به گیشه ها واریز کرده اند. بررسی 
مجموع  آمارهای  رسمی ثبت شده در سامانه سمفا با عملکرد 
تک تک فیلم های روی پرده و درحال اکران نشان می دهد که 
در  دوره  این  فیلم  پرفروش ترین  عبارتی  به  یا  بهترین عملکرد 
اختیار فسیل با جذب 4 میلیون و 542 هزار و ٧26 مخاطب  
یعنی بیش از 65 درصد از کل مخاطبان سینما در ٧6 هزار و 
٧5٠ سانس و بدترین مربوط به فیلم بچه های طوفان با جذب 
تنها ٧86 مخاطب در 1٧9 سانس است. نگاه دقیق تر آماری  در 
این زمینه نشان می دهد تنها 35 درصد از کل مخاطبان دوره 

از  1٠5 روزه مورد نظرما برای دیدن فیلم مورد علاقه خود غیر 
فسیل به سالن های سینما رفته اند و به تماشای فیلم نشسته اند، 
هرچند به اعتقاد بسیاری از فعالان عرصه سینما بررسی دقیق 
نشان می دهد  فیلم  این  روزانه  فروش  و  فیلم فسیل  عملکرد 
که احتمالا امروز فسیل که هم اکنون تنها با رکورد فروش 2٠٠ 
میلیارد تومانی تنها کمی بیشتر 16٠٠٠ بلیت فاصله دارد می تواند، 
در تاریخ سینمای کشورمان در ردیف پرفروش ترین های تاریخ 
سینما خودنمایی کند. در این زمینه منتقدان با اشاره به عملکرد 
فسیل و تاکید براینکه همه سینمای ایران را نمی توان در یک 
فیلم یعنی فسیل دید اما واقعیت امر اینجاست که این سهم بالا 
برای یک فیلم از کل مخاطبان را نباید نادیده گرفت چون جذب 
بیش از 4 میلیون و 5٠٠ هزار نفر برای ژانر کمدی و یک فیلم 
آئینه ای تمام قد از آینده تولیدات سینمایی خواهد داد چون 
احتمالا موضوع فتح گیشه ها برای دریافت سهم بیشتر از فروش 
با ژانرهای مشابه در دستورکار قرار خواهد گرفت که شاهد مثال 

دقیق آن را در عملکرد شهر هرت می بینیم.

گیشه

فصل ماهی سفید رسید؛ فسیل با »بهرام افشاری« در 
آستانه فروش ۲۰۰ میلیارد تومانی
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نایب قهرمانی ایران در کبدی آسیا
تیم ملی کبدی ایران که روز  گذشته با نتیجه ۷۰ بر ۱۳ مقابل ژاپن به برتری رسیده بود، به فینال مسابقات 
قهرمانی آسیا در کره جنوبی راه یافت. ملی پوشان ایران در فینال این مسابقات مقابل هند به میدان رفتند و با 

نتیجه ۳۲ بر ۴۱ دوباره مغلوب هند شدند و به مدال نقره رسیدند.

ن ذره ب�ی

»دنیای هوادار« از تغییرات دیرهنگام در ژیمناستیک کشور می گوید؛

بهبودی یا وخامت اوضاع؛ مسأله این است!

فدراسیون  ارکان  در  هنگام  دیر  تغییرات  انجام 
ژیمناستیک این پیام را به ذهن متبادر می کند که 
مسئولین ورزش علی رغم تلاش فراوان از اینکه بتوانند 
با رییس پیشین فدراسیون و تیم تحت حمایت وی به 

توافق برسند نا امید شده اند. 

برکناری دبیر تحمیلی، رؤسای برخی کمیته ها و به 
احتمال فراوان سرمربی و کارشناس خبره که بزودی در 
دستور کار قرار خواهد گرفت حکایت از این واقعیت 
دوره  پایان  از  پس  که  افرادی  با  مماشات  که  دارد 
به گروگان  را  به دو سال فدراسیون  چهارساله قریب 
گرفته بودند بی نتیجه بوده و اکنون تنها راه باقیمانده، 
تن سپردن به قضا و قدر و حکمی است که  فدراسیون 

جهانی در آینده نه چندان دور صادر خواهد کرد.
به سخن دیگر، گویا مسئولین وزارت ورزش و کمیته 
ملی المپیک علی رغم صرف وقت، انرژی و تلاش برای 
گشودن گره هایی که مسئولین پیشین فدراسیون در 
کار افکنده اند به جایی  رسیدند که  راه برون رفتی از 
این ماجرا وجود ندارد. در نتیجه پیه تعلیق احتمالی 
فدراسیون یا حداقل ابطال انتخابات را به تن مالیده 
و  رییس  ایستادن  و  سامان  به  نا  اوضاع  این  اند. 
عوامل سابق فدراسیون بر مواضع خود مسئول کنونی 
فدراسیون را بر آن داشت تا بالاخره حکم به برکناری 
از عوامل یاد شده را صادر کند. عواملی که  تعدادی 
و  امکانات  از  برخورداری  و  موقعیت  حفظ  وجود  با 
بر  وی  با  مخالفت  علم  همچنان  فدراسیون،  مزایای 
افراشته و در موضوع رفع مشکلات این ورزش پایه،  
با  اختلاف  آثار  زدودن  و  آن  هیاهوی  پر  انتخابات 
مسئولین  با  را  همکاری  کمترین  جهانی  تشکیلات 

ورزش نکردند . این حقیقت را بزرگان و استخوان خرد 
کرده های ژیمناستیک بارها به شخص وزیر و دیگر 
دست اندرکاران وزارتخانه مربوطه یادآور شده بودند که 
مسیر رفع مشکلات ژیمناستیک از کجا می گذرد و راه 
برون رفت از جاده پر پیچ و خم چگونه باید طی شود 
با این وجود، شخص دکتر سجادی علی رغم وعده ها 
و پذیرش ظاهری نقشه راه خبرگان این رشته نهایتا 
در مسیری گام گذاشت که با نقطه نظرات اعلام شده 
نادیده  و  توجهی  بی  آن  نتیجه  داشت.  تفاوت  اش 
گرفتن نظر کارشناسان و خیرخواهان به جایی رسید 
که ژیمناستیک هنوز که هنوز است روی آرامش به 
خود ندیده است. شواهد نشانگر آن است که این پایان 
کار نخواهد بود و چه بسا در آینده اتفاقات ناخوشایند 
آن  پیش  از  بیش  انزوای  و  رشته  این  برای  دیگری 

خواهد افتاد.
به هر روی برکناری تعدادی از عوامل رییس پیشین 
فدراسیون اقدامی است که انتظار می رفت خیلی زوتر 
از اینها انجام گیرد اما بنا به دلایل واهی از جمله امید 
به بریدن آنان از اینچه درگاهی، با تاخیر چنده ماهه 

رخ داد زیرا انتظار می رفت مواضع حمایتی ایشان از 
اقدامات نادرست رییس پیشین تعدیل شود.

برای  دیگری  افراد  جدید،  احکام  به  بنا  و  اکنون 
شده  معرفی  فدراسیون  کلیدی  های  پست  برخی 
اند. تغییراتی که هنوز نمی توان نظر قطعی داد که 
انتخاب نهایی مسئول فدراسیون  تازه وارد  منصوبان 
هستند یا اینکه آنان بطور موقت و در راستای گذر از 
مسیر پر تلاطم کنونی به خدمت فراخوانده شده اند. 
صرفنظر از موانع احتمالی که ممکن است با انتخاب 
نهایی این افراد ایجاد شود یک نکته مهم را نمی توان 
های  هیات  روسای  گزینش  که  داشت  دور  نظر  از 
تجربه  فدراسیون  اجرایی  های  مسئولیت  در  استانی 
ناکام و شکست خورده ای است که اوج این اقدامات 
در زمان اینچه درگاهی رخ داد و پیامدهای نامبارک 
آن در طول چند سال گذشته به وضوح مشاهده شد. 
قبلا نیز این پرسش را مطرح کرده بودیم که روسای 
هیات های استانی اگر توان، تبحر و نبوغ کافی داشته 
باشند می توانند در جهت بهبود عملکرد هیات استان 
مورد نظر و پیشبرد اهداف ژیمناستیک در آن سامان 

اقدامات درخوری انجام دهند در غیر این صورت فردی 
که برای چرخاندن امور هیات استان خود با مشکلات 
روبروست چگونه خواهد توانست کم و کاستی های 
تشکیلات بزرگی چون فدراسیون را برطرف کند؟ مگر 
اینکه بپذیریم عده ای گمان می کنند روسای هیات 
های استان نباید کار چندانی در حوزه مسئولیت خود 
انجام دهند لذا این توانایی را دارند که با یک دست 
چند هندوانه بردارند. گمانه زنی بدتر آن است که بحث 
یارکشی و امتیاز دهی در میان باشد و کسانی که شب 
انتخابات در قبال پست پیشنهادی به نامزد اصلح و از 
جنس ژیمناستیک پشت پا زدند به پاس آن چرخش 

دقیقه نودی می بایست جوایز خود را دریافت کنند.
با اوصاف یاد شده و دلایلی که ذکر شد تجربه چهل ساله 
نگارنده در عرصه ورزش و قریب به دو دهه حضور در 
کنار ژیمناستیک بیانگر این حقیقت است که گزینش 
هایی از این دست و بده بستان های این چنینی در 
نهایت منجر به سهم خواهی و ایجاد حق نزد کسانی 
خواهد شد که شاید در شرایط معمول ادعای چندانی 
نداشته باشند اما وقتی در مسئولیت های بالاتر قرار 
داشت.  خواهند  فدراسیون  ریاست  داعیه  گیرند  می 
مسئولیت  چند  یا  دو  سپردن  ناموفق  تجربه  حاصل 
فدراسیون  در  افراد،  برخی  و  ها  هیات  روسای  به 
طولانی  خواهی  سهم  و  گردنکشی  به  منجر  گذشته 
نامعلوم  امروز و فردای  اوضاع  مدت کسانی شد که 
ژیمناستیک حاصل آن بی تدبیری هاست. کلام آخر 
اینکه با این انتصابات به نظر می رسد یکبار دیگر سر 
پایتخت نشینان به عنوان یکی از قطب های اصلی 
ژیمناستیک کشور با حدود بیست میلیون جمعیت در 
مقاطع فنی و اجرایی فدراسیون بی کلاه مانده است. 
انتظار می رفت پس از چند سال کشمکش و دمیدن بر 
کوره اختلاف تهرانی و شهرستانی در فدراسیون گذشته 
و بهره بردن سردمداران وقت از این مجادله، کم رنگ 
کردن دوباره جایگاه پایتخت نشینان قابل تامل است.

با این انتصابات به نظر می رسد یکبار دیگر سر پایتخت نشینان به عنوان یکی از قطب های اصلی ژیمناستیک کشور با حدود بیست میلیون 
جمعیت در مقاطع فنی و اجرایی فدراسیون بی کلاه مانده است. انتظار می رفت پس از چند سال کشمکش و دمیدن بر کوره اختلاف تهرانی و 
شهرستانی در فدراسیون گذشته و بهره بردن سردمداران وقت از این مجادله، کم رنگ کردن دوباره جایگاه پایتخت نشینان قابل تامل است.

موضوع فراخوان: شناسایی شرکت های حمل و نقل ذیصلاح جهت انجام 

سرویس دانش آموزی مدارس شهر فردیس سال 1402-1403)نوبت اول(

به استناد دستور العمل اجرایی آیین نامه حمل و نقل دانش آموزی به شماره 54901 مورخ 1397/04/03 وزیر محترم کشور 
و در اجرای بند ۲ مصوبات اولین جلسه کارگروه ماده ۱۸ استانی مورخ 1402/02/27 در خصوص ، سازمان مدیریت حمل و 
نقل بار و مسافر شهرداری فردیس در نظر دارد از بین شرکت حمل و نقل بار و مسافر نسبت به شناسایی شرکت های ذیصلاح 
جهت اجرای سرویس دانش آموزی مدارس شهر فردیس اقدام و از طریق کار گروه ماده ۱۸ نسبت به معرفی شرکت های 
ذیصلاح به اداره آموزش پرورش شهر فردیس جهت انعقاد قرارداد اقدام نماید.لذا متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد 
فراخوان نسبت به مراجعه به دبیرخانه سازمان واقع در بلوار شهید بیات شرقی -جنب جایگاه سوخت CNG - مرکز معاینه 
فنی شماره یک- ساختمان سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری فردیس مراجعه و نسبت به خرید اسناد فراخوان مذکور 
با در دست داشتن فیش واریزی به مبلغ 2/000/000 ریال به حساب شماره 400819688645 بانک شهر شعبه فردیس به نام 
شهرداری فردیس )خرید اوراق( اقدام نمایند. متقاضیان می بایست تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ1402/04/27ساعت 
13/30 جهت تسلیم مدارک به دبیرخانه سازمان مراجعه و اسناد را تحویل و شماره ثبت دریافت نمایند. ضمناٌ سازمان 
مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری فردیس در رد یا قبول هریک از درخواست های متقاضیان شرکت در فراخوان مختار 

می باشد و ارائه و دریافت مدارک فراخوان هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.

شناسه آگهی: 1518565     سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری فردیس تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/04/17

محمدرضا كاظمی

 »رجبی« دستیار نکونام شد؛

یاغی از حضور در نیمکت استقلال 

کنار کشید

 مهدی هاشمی نسب از حضور در کادر فنی استقلال 
انصراف داد. مهدی هاشمی نسب مدافع سال های گذشته 
استقلال در مورد حضور روی نیمکت استقلال به عنوان 
دستیار نکونام گفت: »قسمت نبود در این فصل در کنار 
استقلال باشم. از هواداران استقلال هم که همیشه به 
بنده لطف داشتند، تشکر می کنم. آنها روز گذشته من را در 
تمرین مورد لطف خود قرار دادند. برای تیم استقلال هم در 
این فضا آرزوی موفقیت دارم.« اما با تشخیص سرمربی 
استقلال، حمیدرضا رجبی به عنوان مربی به کادر فنی 

آبی پوشان اضافه خواهد شد.
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غیر رسمی؛ لوئیز انریکه هدایت پاری سن ژرمن را بر عهده گرفت
پاری سن ژرمن آماده امضای قرارداد با لوئیز انریکه است و مربی اسپانیایی با قراردادی دو ساله هدایت پاریسی ها 
را بر عهده خواهد گرفت. زمانی که این باشگاه فرانسوی با کریستوف گالتیه برای جدایی اش به توافق کامل برسد 

که به زودی نیز این اتفاق رخ خواهد داد، از انریکه به عنوان سرمربی جدید پاری سن ژرمن رونمایی خواهد شد.

قرارداد زاهدی و پرسپولیس 
فردا رونمایی می شود

  شهاب زاهدی به احتمال زیاد امروز رسما 
پرسپولیســی خواهد شد. شهاب که چند روز 
قبل در ســاختمان باشگاه حاضر شد و جلسه 
ای نیم ســاعته را با رضا درویــش برگزار کرد، 
درنهایت با سرخ پوشان به توافق نهایی رسید 
اما به واســطه برخی ملاحظات از قراردادش 
رونمایی نکــرد. طبق هماهنگی های صورت 
گرفته بین این بازیکن و باشــگاه، قرار اســت 
روز شنبه )امروز( همه چیز نهایی شده و پس 
از انتشــار خبر رسمی قرارداد یک ساله زاهدی 
با سرخ پوشــان از سوی رسانه رسمی باشگاه 
پرســپولیس، عکس یــادگاری او با پیراهن 

پرسپولیس نیز منتشر شود.

سیدحسین حسینی در لیست 
فولاد منصوریان نیست

 علیرضا منصوریان با کریستوفر نت به کارش 
ادامــه می دهد. بعد از جدایی سیدحســین 
حسینی از استقلال اینطور شایعه شده است 
که علیرضا منصوریان بــرای جذب کاپیتان 
فصل گذشــته آبی ها ابراز تمایل کرده است. 
بــا این حال پیگیری ها نشــان می دهد نام 
سیدحسین حسینی در لیست فولاد نیست 
و منصوریان تصمیمی برای جذب این دروازه 
بان ندارد. فولاد به طور قطع به کریستوفر نت 
بــه کارش ادامه خواهــد داد و این دروازه بان 
بــه کارش در جمع قرمزهای اهــوازی ادامه 
می دهد. با این شــرایط بایــد دید در نهایت 
سیدحسین حسینی کدام تیم را برای فصل 

آینده انتخاب می کند.

ستاره بوشهری استقلال به 
تمرین برمی گردد؟

 محمد محبی این روزها در بوشــهر و در کنار 
خانواده مشغول استراحت است و البته به صورت 
اختصاصی تمرین می کند. عدم حضور محبی 
در تمرین استقلال موجه است، به این خاطر که 
قرارداد او به پایان رسیده است و باشگاه استقلال 
نتوانسته رضایتنامه قطعی این بازیکن را از باشگاه 
سانتاکلارا دریافت کند و در چنین شرایطی محمد 
محبی نمی تواند با آبی ها تمرین کند. سپاهانی در 
تلاش هستند این بازیکن را به جمع خود اضافه 
کنند اما محمد محبی اعلام کرده اگر قرار به ادامه 
بازی در ایران باشــد، دوســت دارد برای استقلال 
بازی کند.  سقوط تیم سانتاکلارا به دسته پایین تر 
موجب شده است تا محمد محبی تمایلی برای 

ادامه حضور در این تیم پرتغالی نداشته باشد.

مهدی طارمی بهترینِ 
بهترین های پرتغال شد

  ســایت لیگ پرتغال در گزارشــی به بررسی 
بهتریــن بازیکنان فصل پرداخــت و از مهدی 
طارمی به عنوان بهترینِ بهترین ها عنوان کرد. 
مهاجم ایرانی پورتو بیش از هر بازیکنی توانست 
در فصل گذشته عنوان »بهترین بازیکن زمین« 
را به نام خود ثبت کند. طارمی در فصل گذشته 
۸ بار بهترین بازیکن زمین شــد و توانســت از 
سوی لیگ پرتغال با ۲۷۹۹ امتیاز، در صدر قرار 
گیرد. گونزالو راموس، ژوائو ماریو، ریکاردو هورتا، 
په په و دباغ در رده های بعدی قرار دارند. طارمی 
فصل گذشته برای پورتو در مجموع مسابقات ۵۱ 
بار به میدان رفت و آمار خیره کننده ۳۱ گل و ۱۴ 

پاس گل را به ثبت رساند.

علیرضا بیرانوند در آستانه 
فسخ قرارداد با پرسپولیس

 علیرضا بیرانوند دروازه بان ملی پوش پرسپولیس 
از پایان مســابقات لیگ برتر در دو مرحله اقدام به 
ارسال نوتیسِ ۱۰ و پنج روزه به باشگاه پرسپولیس 
کرد که آخرین فرصت سرخپوشــان برای پرداخت 
مطالبــات این بازیکن نیــز دو روز پیش به پایان 
رسید، اما تاکنون هیچ پولی به حساب این بازیکن 
پرداخت نشده است. بیرانوند که در دیدار اخیر تیم 
ملی دچار مصدومیت از ناحیه فک شده بود، پس از 
عمل جراحی در شهر خرم آباد به سر می بُرد و امشب 
به تهران بازخواهد گشت و در صورت عدم پرداخت 
مطالبات امروز  به صورت حضوری برای فسخ قرارداد 

به سازمان لیگ مراجعه خواهد کرد.

پیشنهاد 10 میلیاردی 
پرسپولیس به امید عالیشاه؟

 در حالــی کــه شــایعاتی مبنی بر عــدم علاقه 
پرسپولیس به تمدید با این بازیکن به گوش می رسید 
اما گل محمدی سرمربی پرسپولیس در مصاحبه ای 
اعلام کرد که نام عالیشاه را برای تمدید به مسئولان 
باشگاه ارائه کرده، اگرچه این بازیکن فصل گذشته 
چندان در ترکیب اصلی سرخ پوشان حضور نداشت. 
با وجود اینکه مذاکرات رســمی و جدی با عالیشاه 
انجام نشده اما شنیده می شود باشگاه پیشنهاد مالی 
کمتری نسبت به فصل گذشته به کاپیتان اول خود 
داده اســت. گفته می شــود باشگاه پرسپولیس به 
عالیشاه پیشنهاد تمدید با مبلغ ۱۰ میلیارد تومان به 

اضافه ۲ میلیارد تومان آپشن داده است!

استقلال قید حضور مهدی 
قایدی را زد!

  پایان قرارداد قرضی مهدی قایدی با اســتقلال 
و بازگشــت او به شــباب الاهلی امــارات یکی از 
نگرانی های اصلی هواداران اســتقلال برای فصل 
آینده است. آن ها در تمرین استقلال هم خواستار 
حفظ قایدی شــدند. مدیران باشگاه استقلال اما 
در پاسخ به این خواسته هواداران اعلام کردند که 
تیم اماراتی برای صــدور رضایتنامه قایدی مبلغ 
۳ میلیــون دلار درخواســت کرده اســت. مبلغی 
که پرداخت آن در توان اســتقلال نیست و با این 
اوصاف بعید است قایدی فصل بعد در جمع آبی ها 
حضور داشته باشد. با توجه به قوانین جدید امکان 

خرید قرضی مهدی قایدی هم وجود ندارد.

قلی  زاده گران  ترین بازیکن 
لیگ لهستان می  شود

 سایت »pl.gol۲۴« لهستان درباره احتمال انتقال 
علی قلی زاده نر نوشت: »باشگاه لخ پوزنان به زودی 
قلی زاده را به مبلغ ۱.۸ میلیون یورو جذب خواهد کرد. 
تاکنون هیچ باشگاه لهستانی، چنین مبلغی برای 
جذب بازیکن خرج نکرده و وینگر تیم ملی ایران با این 
انتقال، به گران ترین بازیکن لهستان تبدیل می شود. 
پیش تر جان ون دن بروم ســرمربی لخ پوزنان اعلام 
کرده بود که این باشــگاه نقل وانتقالاتی محدود اما 
باکیفیت خواهد داشت. قلی زاده قرار است به زودی 
جانشین اسکوراش شود که به بلژیک منتقل شد. 
قلی زاده پس از رستمیِ که در تیم پوگون شزچین 

توپ می زند، دومین ایرانی لهستان خواهد بود.
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